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Gospodine Generalni sekretare,
Ekselencije,
Dame i gospodo,

  

Pozdravljam vas u ime Crnogorskog Predsjedavanja SEECP. Dobrodošli u Budvu na Godišnji
sastanak Savjeta za regionalnu saradnju. Zahvaljujem RCC na organizaciji sastanka i na
strateškom partnerstvu tokom našeg predsjedavanja.

      

Godišnji sastanci RCC koincidiraju sa završnim skupovima jednogodišnjeg ciklusa SEECP –
Ministarskim sastankom i Samitom šefova država i vlada. To je prilika za rekapitulaciju
učinjenog, i za utvrđivanje prioriteta saradnje u narednoj godini. Tako će biti i sjutra, ovdje u
Bečićima, i preksjutra na Samitu na Svetom Stefanu.

  

Vjerujem da ćete se složiti sa mnom da je Crna Gora ozbiljnim i konstruktivnim pristupom
predsjedavanju doprinijela intenziviranju saradnje u regionu. Mi se radujemo što smo dio
zajedničkih uspjeha koje smo ostvarili tokom protekle godine. Nastojali smo da snažnu političku
volju kanališemo u pravcu aktivnog angažovanja država na jačanju projektne saradnje.
Značajan broj naših aktivnosti usaglašavan je sa Savjetom za regionalnu saradnju, i realizovan
na bazi komplementarnosti prioriteta našeg Predsjedavanja sa Strategijom i Radnim
programom RCC za period 2011-2013.

  

Naš zajednički akcioni plan bio je koncipiran u skladu sa ispoljenim interesima država članica,
fokusiran na oblasti koje je Evropska komisija potencirala u Mišljenju za sve zemlje
pojedinačno. Mnoge preporuke su sadržavale zajednički imenitelj, kao što je vladavina prava,
nezavisni pravosudni sistem, osposobljenost institucija za borbu protiv organizovanog kriminala
i korupcije, unutrašnji poslovi, zaštita životne sredine, energetika i održivi razvoj i dr.
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Svi smo posvećeni ostvarenju dva zajednička vanjsko–politička prioriteta za sve države
Zapadnog Balkana: regionalna saradnja i evropska integracija. Ustvari, radi se o jedinstvenom
cilju, jer politika dobrosusjedstva je preduslov za šire integracije. Uostalom, EU je nastala na
ideji regionalne saradnje.

  

Posao crnogorskog predsjedavanja SEECP bio je, tako da kažem, umrežen sa aktivnostima u
procesu predsjedavanja nizom drugih značajnih inicijativa, kao što je CEI, JJI, Jadranska
povelja. Bio je to izazov za našu mladu državu, ali smo mi to gledali kao prednost, a ne kao
umnožavanje obaveza. Time nam je data prilika da napravimo disperziju prioriteta, kako ne bi
dolazilo do dupliranja aktivnosti u situaciji kada ionako raspolažemo ograničenim kapacitetima,
u skladu sa duhom i okvirima svake od ovih inicijativa. U tome smo imali snažnu podršku i
zemalja članica, i RCC.

  

Crna Gora je postala sjedište dvije veoma značajne regionalne institucije. To smatramo
priznanjem za pozitivnu ulogu u regionu. U novembru prošle godine u Danilovgradu je otvorena
Regionalna škola za javnu upravu (ReSPA), koja će biti nezamjenjivi edukacioni centar
regionalnog značaja za sve naše zemlje u sve zahtjevnijim fazama integracije. To je još jedna
mogućnost za jačanje administrativnih kapaciteta, neophodnih svima, bez obzira na veličinu
zemlje. Uostalom, kapaciteti se mjere prije svega kvalitetom, a ne samo kvantitetom. Prošle
nedjelje, kao i za ReSPA, u saradnji Vlade Crne Gore, EK i RCC, na Cetinju je formirana
regionalna Radna grupa za kulturu i društvo, svečanim konstituisanjem njenog međunarodnog
Sekretarijata. On će težiti da protežira višestruku korist od investicija u projekte kulture. Prvi
zadatak Radne grupe za kulturu biće koordinacija aktivnosti na regionalnom nivou vezano za
implementaciju druge faze Ljubljanskog procesa, kojim je predviđeno obnavljanje i očuvanje
nepokretnih spomenika kulture u JIE. Projekat će suštinski doprinijeti promociji kulturnog
nasljeđa u pospiješivanju razvoja lokalnih zajednica, kroz valorizaciju turističke ponude, koja će
obuhvatiti objekte istorijskog i simboličkog značenja.

  

Uvjeren sam da će i zajednički napori Parlamenta Crne Gore i Savjeta za regionalnu saradnju,
koji su usmjereni na institucionalizaciju Cetinjskog parlamentarnog foruma, rezultirati
formiranjem još jednog važnog regionalnog odredišta saradnje. To ima poseban značaj, jer je
parlamentarna saradnja nezamjenjiv dio ukupne saradnje, posebno imajući u vidu sve važniju
ulogu parlamenata u savremenim evropskim procesima. Za naše zemlje koje streme
evropskom cilju ta dimenzija ima dodatnu vrijednost.

  

Dame i gospodo,

 2 / 4



MILAN ROĆEN,MINISTAR VANJSKIH POSLOVA I EVROPSKIH INTEGRACIJA:(Uvodno izlaganje na Godišnjem sastanku Savjeta za regionalnu saradnju,Bečići, 28.06.2011.)
utorak, 28 jun 2011

  

Vrijeme crnogorskog predsjedavanja obilježeno je snažnim progresom cijelog regiona, i
pojedinačnim napretkom svih zemalja. Naravno, to nam ne daje za pravo da potisnemo na
marginu i brojne probleme, i neka otvorena pitanja. Želim posebno da izdvojim završetak
procesa pregovora Hrvatske za članstvo u EU, i da čestitam i ovom prilikom našim hrvatskim
prijateljima. To je stimulans za sve nas, ali i potvrda kredibiliteta EU. I potvrda da progres u
evropskoj integraciji zavisi prije svega od nas. Vjerujem da će to biti podsticaj za zdravu
konkurenciju na Zapadnom Balkanu.

  

Crna Gora je napravila dalje grandiozne iskorake u procesu integracija. Mi smo prva zemlja iz
našeg regiona, koja je nakon Hrvatske dobila status kandidata. Sedam ključnih prioriteta iz
Mišljenja Evropske komisije, za Vladu, Parlament, civilni sektor i cijelo crnogorsko društvo,
determinanta su ne samo naše politike, već i način življenja u Crnoj Gori. Nalazimo se u
posljednjoj fazi ispunjavanja Akcionog plana. Radimo tijesno sa Evropskom komisijom.
Vjerujemo da ćemo do oktobra obezbijediti sve argumente Evropskoj komisiji da preporuči Crnu
Goru za otvaranje pristupnih pregovora za članstvo. Upravo juče, u Briselu, na sastanku
Sjevernoatlantskog savjeta, završen je Prvi godišnji ciklus u okviru MAP. To znači da smo za
korak bliže ka članstvu u NATO.

  

Regionalni savjet za saradnju sastavni je dio, i saučesnik i svjedok, u procesu opšteg napretka,
i svakog pojedinačnog uspjeha. Godišnji sastanak RCC je odlična prilika da se osvrnemo na
pređeni put, ali prije svega i prilika da razmijenimo mišljenja o modalitetima za
osavremenjavanje funkcionisanja ovog značajnog mehanizma koordinacije aktivnosti država
regiona u procesu integracija. Godišnji izvještaj generalnog sekretara RCC za 2010-2011, kao i
trogodišnja Strategija RCC, osnova su i za jedno, i za drugo.  

  

Dozvolite, na kraju, da zahvalim generalnom sekretaru RCC Hidu Biščeviću, i cijelom timu
Sekretarijata, na daljoj afirmaciji ovog zajedničkog regionalnog jezgra. I posebno na pomoći i
podršci tokom crnogorskog predsjedavanja. Trebalo bi dosta vremena i prostora da samo
pomenem sve aktivnosti i mogućnosti. Evidentna je uloga RCC u regionalnom povezivanju u
oblastima pravosuđa i unutrašnjih poslova, kulture, bezbjednosti, energije i parlamentarne
saradnje. U neposrednom periodu treba razmišljati o angažovanju RCC na jačanju ekonomskog
i socijalnog razvoja, čiji je rast moguće ubrzati kroz osmišljavanje i implementaciju projekata od
regionalnog značaja. S tim u vezi, neophodno je ojačati napore ka usmjeravanju država regiona
za djelovanje na temelju smjernica propisanih Strategijom EU 2020, koja je svojevrsni vodič
održivog razvoja Evrope zasnovanog na znanju. U tom pravcu, veoma je važno nastaviti sa
realizacijom relevantnih ideja i projekata predviđenih RCC Strategijom: preuzimanje
Investicionog komiteta JIE, izrada Regionalne strategije za istraživanje i razvoj za inovacije,
unapređivanje saradnje univerziteta i dalja reforma visokog obrazovanja, pristup finansijskim
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fondovima privatnog sektora i pospješivanju saradnje na infrastrukturnim projektima. U tim
nastojanjima, potrebno je razmotriti i buduće pravce djelovanja RCC, kao i modalitete efikasnije
povezanosti sa IPA fondovima nakon 2013. godine.

  

Na liniji osavremenjavanja i osmišljavanja budućih aktivnosti RCC, u Crnoj Gori ćete uvijek imati
podršku i pomoć, jer Crna Gora želi da bude prisutna i aktivna na svim mjestima i u svim
institucijama gdje se promišlja bolja budućnost za naše građane i naše države – zajednička
evropska budućnost.

  

Želim vam uspješan rad i zahvaljujem na pažnji.
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